
 

 

Hodnotící zpráva MA21 za rok 2022 

Mikroregion Bystřicko 

 Participace obyvatel na realizaci meziobecní spolupráce  

 

Akce Putovní letní kino 

• Letní kino zaznamenalo v roce 2022 větší zájem obcí, a to převážně díky zlepšující se situaci související 

s nákazou COVID-19 a zároveň také díky vypsání krajské dotace MÍSTNÍ AGENDA 21 A ZDRAVÍ 2030 

V KRAJI VYSOČINA 2022.  

• V rámci 9. ročníku akce se zrealizovalo celkově 68 promítacích večerů v rámci 32 obcí a místních částí 

Mikroregionu Bystřicko, tedy o 9 promítání více v porovnání s předchozím rokem.  

• Filmových večerů se zúčastnilo přes 4000 diváků v jednotlivých obcích regionu.  

• Na plátnech se vystřídalo 22 různých filmů určených jak pro děti, tak pro dospělé. Z filmu pro děti byla 

bezkonkurenčně nejvíce obsazovaná pohádka Tajemství staré bambitky 2, dále se promítaly také 

pohádky – Myši patří do nebe, Zpívej 2, Croodsovi: Nový věk ad. Z filmů pro dospělé byly oblíbené 

novinky jako Po čem muži touží 2, Srdce na dlani, Mimořádná událost, Prvok, Šampón, Tečka a Karel, 

Vyšehrad: Fylm, Zátopek ad. Opět se tedy výběr filmů zaměřoval převážně na české komedie a pohádky 

pro děti.  

• Mikroregion Bystřicko disponuje třemi kompletními aparaturami k promítání. Každá sada obsahuje 

dataprojektor, ozvučení, plátno, DVD přehrávač/PC. Poptávka obcí byla v roce 2022 uspokojena, ale u 

některých termínů jsme již zaznamenali větší poptávku po rezervaci aparatury, tudíž jsme u některých 

obcí museli řešit posun termínu promítání.  

• V roce 2022 zřídil mikroregion nově účet přes Artinii, který souvisel se stažením přehrávače Artinii 

Cinema Player. Jedná se o speciální přehrávač, který zajišťuje samotné přehrávání filmů a hlídá počet 

promítání v rámci zakoupených licencí. Konkrétně tento způsob přehrávání vyžadují společnosti 

Bioscop, Bonton a Falcon. Díky tomuto způsobu, jsme mohli poprvé do nabídky filmů zahrnout také 

novinky, které se aktuálně promítaly v kamenných kinech. Dříve toto nebylo možné - filmy byly 

uvolňovány do letních kin až po stanovené době (3 měsíce). 

• Tento přehrávač byl již tedy nainstalován do našich PC, které mikroregion obcím k projekci zapůjčuje. 

Ostatní obce (co vlastní svoji aparaturu) byly proškoleny v rámci instalace a práce s tímto typem 

projekce u daných filmů.  

• Systém financování byl v roce 2022 pozměněn, a to díky opětovnému vypsání krajské dotace. Na akci 

se podílelo více obcí, což souviselo také s vyššími náklady, které se zvýšily zhruba o 30 tis. Kč. 

Mikroregion se na akci podílel především jako plátce licencí promítaných filmů, které objednává přes 



 

 

různé distribuční společnosti. S tím souvisí také administrativa spojená s nahlašováním výsledků 

(účasti diváků na projekci) na stránkách disfilmu a UFD. Mikroregion dále také zapůjčoval obcím 

potřebné promítací vybavení a zpracovával aktuální nabídku filmů pro letní promítání.  

• Většina promítání je vždy spojena s nějakou obecní akcí, jako například dětský den, sousedské 

posezení, oslavy výročí obce, poutě apod.  Z tohoto důvodu na akci spolupracovalo opět mnoho aktérů 

z různých sektorů, a to jak z veřejného, občanského, neziskového i komerčního. Meziobecní spolupráce 

se tak docílilo v rámci organizace celé akce. 

 

Veřejné projednávání mikroregionálních akcí 

• Z důvodu konání komunálních voleb v období 23. a 24. září bylo veřejné projednávání uskutečněno již 

v měsíci září, konkrétně dne 13. 9. 2022 v zasedací místnosti MěÚ Bystřice nad Pernštejnem. 

• Jednání se zúčastnilo 36 osob zastupující různé sektory (veřejný, neziskový nebo komerční). Setkání 

bylo koncipováno formou kulatého stolu a bylo zaměřeno na vyhodnocení letošních akcí. 

• V rámci letního kina se řešily převážně nové požadavky ze strany distributorů na promítání, resp. na 

aparaturu, kterou musel MB zajistit. Změna souvisela převážně s přeinstalací PC dle uvedených 

parametrů a dále také se stažením speciálního přehrávače Artinii Cinema Player, který zaznamenával 

počty zakoupených licencí. Díky těmto nastavením, ale MB mohl obcím nabídnout opravdu pestrou 

škálu filmových novinek, které byly dříve pro letní kina nedostupné. Většina přítomných tuto možnost 

velice uvítala a schválila nastavený systém i pro nadcházející rok. 

• Přítomní také pozitivně hodnotili zakoupení další aparatury (již v minulém roce), díky níž může 

promítat čím dál více obcí ve shodný termín. Další kladné ohlasy zazněly na kompletní servis, který 

MB zajišťuje již řadu let a zapříčiňuje se tak o prohlubování společenského života na obcích.  

• Na setkání bylo diskutováno také o dalších akcích, které svazek pravidelně pořádá nebo na nich 

částečně spolupracuje s Městem Bystřice nad Pernštejnem. K těmto akcím patří Hry bez hranic, soutěž 

,,Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka“, Bystřicko čte dětem, Nositel tradic Bystřicka a dětská 

umělecká soutěž. 

• Na závěr jednání se poděkovalo všem přítomným za dané poznatky, které budou zohledněny při 

plánování akcí v nadcházejícím roce. Připomenula se také důležitost těchto setkání, při kterých se 

stanovují další postupy a sjednocuje se tím naše celé území.  

 

Zapsala: Mgr. Veronika Benová, koordinátor MA21 
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